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Commissie 2 

Notulen                                                                     Zitting van 7 november 2022 
 

 

 

 

Samenstelling: 

Aanwezig: 
Mevrouw Annemie Der Kinderen, voorzitter; mevrouw Kelly Verheyen, schepen; de heer Luc Op de Beeck, schepen; 
de heer Rudy Elst, raadslid; de heer Bart Voordeckers, raadslid; de heer Wout Schafraet, raadslid; de heer Achraf El 
Yakhloufi, raadslid; mevrouw Savannah van Dongen, raadslid ;de heer Peter Segers, raadslid; de heer Dieter De 
Quick, raadslid; mevrouw Pauline Ceusters, raadslid; mevrouw Cathy Devolder; mevrouw Vicky Waterschoot; de 
heer Yannick Glassée, secretaris 
 
Zijn eveneens aanwezig: 
de heer Jan Van Otten; de heer Jan van Steenbergen; de heer Kevin Janssen; de heer Luc Debondt; mevrouw 
Astrid Wittebolle; de heer Kurt Persegael; de heer Jeff Dierckx; de heer Wilfried Sylverans 
 
Verontschuldigd: 
De heer Eric Vos, raadslid 
 
 
7 november 2022 19:30 - De voorzitter opent de openbare zitting 
 

 
 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering 
 
Notulen 
Jan van Steenbergen deelt mee dat zijn fractie niet tevreden is over de manier waarop commissie 2 en commissie 3 
georganiseerd zijn. De data worden steeds in december voor het volledige jaar doorgegeven. Ook het tijdschema 
werd enkele keren gewijzigd op de dag van de commissies zelf. Daarna werd gemeld dat commissie 3 werd 
geïntegreerd in commissie 2. 
Daarbij had commissie 3, volgens artikel 31, geschrapt moeten worden daar er niet voldaan werd aan de vereiste 
minimum 5 agendapunten. 
Ook werd er een tijdschema opgelegd aan de toelichters. In het huishoudelijk reglement wordt nergens vermeld dat 
er tijdslimieten zijn.  
Luc Debondt en zijn fractie sluiten zich hierbij aan en voegt toe dat ze voorstander zijn om de gemeenteraad steeds 
op de eerste maandag van de maand te laten doorgaan. 
Peter Segers antwoordt dat er nooit is meegedeeld dat de gemeenteraad elke eerste maandag van de maand moet 
georganiseerd worden. Men tracht dit te doen maar omwille van feestdagen is dit soms niet haalbaar. Bovendien 
moeten er steeds drie weken tussen elke gemeenteraad zitten. 
Rudy Elst vraagt waarom er maar één agendapunt geagendeerd werd voor commissie 3. 
Jan Van Otten antwoordt dat commissie 3 samenviel met de politieraad. Dit is ruim op voorhand gemeld aan de 
politieraad maar men heeft nooit antwoord gekregen. Er is een oplossing gezocht en hierbij werden enkele 
toelichtingen geschrapt. De toelichting die nu geagendeerd staat is niet geschrapt omdat in september beloofd werd 
om dit nu toe te lichten. 
Jan Van Steenbergen antwoordt dat commissie 3 en de politieraad op 21 juni 2022 wel samen geagendeerd werden 
en vraagt waarom dit nu niet kon. 
Jan Van Otten antwoordt dat de agenda van de politieraad dit niet toeliet daar de budgetten besproken zullen 
worden. 
Annemie Der Kinderen sluit af dat er gestart zal worden met commissie 2 en dat de opmerkingen worden 
meegenomen. 
 
Verder werd het verslag van de vorige vergadering goedgekeurd. 
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2. Ken- en stuurgetallen: jaarcijfers sociale zaken 2021 
 

Toelichting 
De ken- en stuurgetallen voor sociale zaken met betrekking tot het jaar 2021 zijn verzameld, geanalyseerd en 
worden nu gepresenteerd. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Lenneke De Jong toelichting bij dit punt. 
Bart Voordeckers deelt mee dat de cijfers, in verband met de spreiding leefloon, weinig zeggen. De juiste vergelijking 
kan enkel gemaakt worden als de verhouding met het aantal inwoners gekend is. 
Lenneke De Jong zal de cijfers bezorgen zodat ze aan het verslag kunnen worden toegevoegd. 
Dieter De Quick vraagt of de opsplitsing van het type steunen ook gemaakt kan worden. 
Lenneke De Jong zal deze aan het verslag laten toevoegen. 
Wout Schafraet vraagt of Belgen bij het totaal EU en totaal niet-EU zijn afgetrokken. 
Lenneke De Jong antwoordt dat het totaal exclusief Belgen is. 
Wout Schafraet merkt op dat de aanvullende steunen in 2017 het hoogst waren. In 2018 en 2019 was er een daling, 
gevolgd door opnieuw een stijging in 2020. Wat is de reden van daling geweest? 
Lenneke De Jong antwoordt dat ze dit zelf ook hadden opgemerkt maar dat ze geen exacte reden kon vinden. 
Kelly Verheyen voegt toe dat de post financiële hulp en wijze van toekenning hervormd zal worden opdat het weinig 
opvolgbaar is zodat men in de toekomst meer grip heeft op deze cijfers. 
Achraf El Yakhloufi vraagt wat de reden is van de enorme stijging van de aanvullende steun voor tolken. Ligt dit aan 
een stijging van de kostprijs of een daling van het aantal tolken?  
Kelly Verheyen antwoordt dat beide aan de basis liggen van de stijging en dat de tussenkomst voor tolken 
verminderd is. 
 
 

 
 

3. Verlenging en uitbreiding projectovereenkomst ESF-510: lokaal partnerschap voor jongeren 
 

Toelichting 
Het ESF-project Drive is een lokaal partnerschap dat kwetsbare jongeren richting werk of opleiding begeleidt. De 
inzet van alle kennis binnen het partnerschap en het centraal zetten van de noden van de individuele jongere maakt 
dit een nieuwe aanpak voor deze doelgroep. In 2022 is verlenging van het project met 1 jaar goedgekeurd en is 
CAW De Kempen toegetreden tot het partnerschap. 
Daarop is een aangepaste overeenkomst met Arktos, emino, WEB vzw en CAW De Kempen in het kader van ESF-
510 project “partnerschappen voor jongeren”, ‘Drive’ opgesteld. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Lenneke De Jong toelichting bij dit punt. 
 
 

 
 

4. Convenant tussen stad Turnhout en Ekspres Media vzw 
 

Toelichting 
Het convenant tussen stad Turnhout en Ekspers Media vzw wordt voorgelegd. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Melanie Ryckaert, na inleiding door Luc Op de Beeck, toelichting bij dit punt. 
Jan Van Steenbergen vraagt wie er achter Ekspres Media zit. 
Melanie Ryckaert antwoordt dat Ekspres Media bestuurd wordt door twee bestuurders, beide met voldoende 
ervaring in de media. 
Rudy Elst vraagt wat hij zich bij een publicatie moet voorstellen. 
Luc Op de Beeck antwoordt dat het magazine vier keer per jaar zal uitgebracht worden. Dit magazine bestaat uit 
twee artikels waarvan zij het thema bepalen. Deze artikels, welke een twee à drie pagina’s lang zullen zijn, moeten 
aansluiten bij de lopende projecten.  
Dieter De Quick vraagt wat het effectieve bereik zal zijn en of het een betalend blad zal zijn. 
Melanie Ryckaert antwoordt dat het magazine huis-aan-huis verdeeld zal worden.  
Luc Op de Beeck voegt toe dat het bereik constant geëvalueerd zal worden. Indien het gewenste bereik niet gehaald 
wordt, is opzeg mogelijk. De opzegtermijn ligt tussen drie à zes maanden. 
Turnhout Ekspres zal een belangrijk element zijn omdat de Turnhoutse bedrijven 400 miljoen euro zullen investeren 
in Turnhout. Daarbij komend is dat zij een ongezien aantal werknemers zullen vragen. Deze zaken zullen aan bod 
komen in het magazine om mensen massaal naar deze bedrijven te trekken.  
Het magazine is gericht op inwoners van Turnhout en breder, omdat de tewerkstelling uit een bredere regio gehaald 
moet worden. Belangrijk is dat het los staat van de politiek. 
Jan Van Steenbergen vraagt of artikels geplaatst worden op vraag van bedrijven. 
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Luc Op de Beeck antwoordt dat artikels niet geplaatst worden op vraag van bedrijven, maar dat de Stad zelf controle 
heeft over de artikels. 
Dieter De Quick vraagt of dit niet toegevoegd kon worden aan de stadskrant. 
Jan Van Otten antwoordt dat de combinatie niet mogelijk is. Voor de stadskrant is er een bepaalde aanpak 
gedefinieerd. Zo komen bepaalde thema’s steeds opnieuw aan bod. Hierbij wordt er gewerkt met veel foto’s en 
weinig tekst omdat dit uitnodigt om te lezen. Het is moeilijk om een andere stijl daarbij aan toe te voegen. 
Jan Van Steenbergen vraagt of Turnhout Ekspres de verdeling op zich neemt. 
Melanie Ryckaert bevestigt dit. 
 
 

 
 

5. Centraal digitaal aanmeldsysteem voor basisscholen 
 

Toelichting 
Onder leiding van het LOP Turnhout en in samenwerking met de lokale besturen van Turnhout, Oud-Turnhout en 
Vosselaar is een centraal digitaal aanmeldsysteem voor inschrijven in basisscholen georganiseerd. Om de kosten en 
lasten van het gezamenlijke aanmeldsysteem billijk te verdelen, wordt een dienstverleningsovereenkomst afgesloten 
tussen de betrokken lokale besturen. Tevens wordt een toestemming verleend voor het gebruiken van gegevens uit 
het personenregister om ouders of voogden gepast te informeren. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Wouter Neels toelichting bij dit punt. 
Dieter De Quick vraagt of er zicht is op het aantal kinderen van Vosselaar die in Turnhout ingeschreven werden en 
visa versa. 
Wouter Neels antwoordt dat hij daar geen zicht op heeft. Dit moet bij elke school individueel opgevraagd worden. 
Deze cijfers kunnen niet automatisch gedetecteerd worden vanuit het systeem.  
 
 

 
 

6. Toelichting plan samenleven en integratie 
 

Toelichting 
Turnhout wil een stad zijn waar iedereen ongeacht herkomst, leeftijd, gender, geslacht, geaardheid, 
levensbeschouwing, handicap, ... zich thuis kan voelen. We willen dat elke Turnhoutenaar zich in al zijn eigenheid 
kan ontplooien en dat verschillende groepen en individuen met respect en wederzijds begrip voor elkaar kunnen 
samenleven.  
Het plan samenleven en integratie bevat acties en projecten waarmee we deze warme en open stad willen vorm 
gegeven. Het plan valt uiteen in 2 delen, m.n. samenleven en integratie: 

• Samenleven in diversiteit: we bevorderen de sociale samenhang in Turnhout door de appreciatie en 
acceptatie van diversiteit te verhogen, ontmoeting te stimuleren en samenlevingsproblemen aan te pakken. 

• Integratie: we ondersteunen nieuwkomers en mensen met een migratieachtergrond in hun zoektocht naar 
hun plaats in de Turnhoutse samenleving door hen te versterken en de toegankelijkheid van 
maatschappelijke voorzieningen te verhogen. 
 

Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Gunter Van Avondt, na inleiding door Kelly Verheyen, toelichting bij dit punt. 
Wout Schafraet bedankt Gunter Van Avondt voor de toelichting. Hij vindt het positief dat de eerste stappen gezet 
worden. Het is goed dat er gestart wordt met praktijktesten om discriminatie in kaart te brengen. Hij waarschuwt om 
geen argumenten van tegenstanders over te nemen omdat niemand pleit voor een heksenjacht. Wel moeten 
mensen er op gewezen worden dat discriminatie een strafbaar feit is.  
De cijfers van Antwerpen vindt hij interessant maar hij stelt zich wel de vraag hoe bekend gemaakt wordt dat er 
getest wordt. Aangezien de cijfers dalen concludeert dit dat mensen weten dat er getest wordt.  
Gunter Van Avondt antwoordt dat er in Antwerpen en Gent gesprekken zijn aangegaan met de vastgoedsector, op 
basis van de vaststellingen en afspraken die gemaakt zijn. Men is de vastgoedsector gaan hervormen. Er zijn 
opleidingen gegeven rond het omgaan met discriminatie en er is gecommuniceerd rond wat wel mag en wat niet. In 
Turnhout wil men deze zaken ook bekijken en zorgen dat de juiste tools neergezet worden.   
Wout Schafraet vraagt of de 200 uitgevoerde tests, verspreid over de woonmarkt, op drie jaar worden verspreid. 
Gunter Van Avondt antwoordt dat er minimum 200 tests moeten uitgevoerd worden om een representatief staal te 
verkrijgen. Deze tests gebeuren op één jaar waarna er een rapport opgesteld wordt. 
Kelly Verheyen voegt toe dat een actieplan zal worden opgesteld. Dit actieplan, dat bestaat uit een overzicht, aanpak 
en tijdslijn, zal op deze commissie toegelicht worden. 
Bart Voordeckers vraagt wat de vervolgstappen zijn. Een plan opmaken is één ding, maar de uitvoering ervan is 
belangrijker. Hij vindt het interessant om het verhaal deel per deel toe te lichten op deze commissie en te kaderen 
binnen dit plan. 
Jan Van Steenbergen was hoopvol bij de start van de toelichting dat er gesproken werd over 12 verschillende 
aspecten van discriminatie, maar vindt het jammer dat hij moet vaststellen dat er enkel gesproken wordt over 
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migratieachtergrond. Diversiteit is meer dan alleen maar migratieachtergrond, het is belangrijk om de nadruk te 
leggen op andere vormen van diversiteit.  
Gunter Van Avondt antwoordt dat het plan dit allen omvat. Er is in de toelichting gesproken over verschillende 
sensibiliseringscampagnes, zoals internationale vrouwendag, de regenboogcampagne, …  
Kelly Verheyen vindt het terecht dat Jan Van Steenbergen aandacht vraagt rond andere groepen en voegt toe dat 
het een breed plan is dat alle vormen van diversiteit omvat, denk maar aan: mensen met een handicap, mensen met 
een andere geaardheid, religie, … De bundel voor de gemeenteraad zal meer duidelijkheid brengen. 
Dieter De Quick vindt het jammer dat een gelijkaardige aanpak voor praktijktesten niet mogelijk is voor de controle 
op eigendomswoningen in het buitenland. 
Kelly Verheyen antwoordt dat wanneer er fraude wordt vastgesteld hier weldegelijk op gereageerd wordt. Maar dit is 
een totaal ander gegeven. 
Achraf El Yakhloufi uit zijn enthousiasme rond het plan en deelt mee dat diversiteit belangrijk is. Het is fijn dat er veel 
laagdrempeligheid in het plan zit. Samenkomen en met elkaar praten is de sleutel tot veel. Als stad zal er enorme 
vooruitgang geboekt worden. Het enige moeilijke is de meetbaarheid, maar dit is een investering die in de loop der 
jaren zijn vruchten zal afwerpen. Hij volgt Bart Voordeckers rond het op regelmatige basis brengen van de 
vooruitgang in deze commissie. 
 
 

 
 

7. Audit voor een Hartveilig Turnhout 
 

Toelichting 
Op de gemeenteraad van 10 oktober 2022 werd een voorstel goedgekeurd om een audit te laten uitvoeren over het 
aantal beschikbare en bereikbare AED toestellen (defibrillatoren) in Turnhout. Bij snel gebruik hiervan in geval van 
acuut hartfalen kunnen deze toestellen -onder de juiste gebruikscondities- levensreddend zijn.  
We houden de commissie graag op de hoogte van de stand van zaken m.b.t. deze audit en informeren over de 
mogelijke verdere acties voor een hartveilige stad. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Kelly Verheyen toelichting bij dit punt. 
Jan Van Steenbergen bedankt Kelly Verheyen voor de toelichting en is benieuwd naar de resultaten van Haertsafe 
Belgium. 
 
 

 
 

IR1 - Vraag van raadslid Wout Schafraet: Praktijktesten in Turnhout. Welk plan van aanpak? 
 

Indiener 
Wout Schafraet 
 
Toelichting 
Op 22 oktober verscheen in De Tijd een artikel m.b.t. praktijktesten op de huurmarkt. Daarin is te lezen dat twee 
nieuwe steden zich hebben ingeschreven om subsidies te krijgen van de Vlaamse regering voor de organisatie van 
zo’n praktijktesten: Sint-Niklaas en Turnhout.  
Graag een verduidelijking hierover: 

• Klopt het dat Turnhout deze subsidie heeft aangevraagd en hoever staat het met de goedkeuring van het 
subsidiedossier door Vlaanderen?  

• Wat is het plan van het stadsbestuur m.b.t. deze praktijktesten? Wat is de timing van uitrol van de 
praktijktesten? Met welke intensiteit zullen controles worden uitgevoerd (hoeveel controles en over welke 
periode)? Wordt er extra personeel aangeworven om de testen uit te voeren?  

• Zullen de praktijktesten juridisch bindend zijn, zodat herhaalde en bewuste discriminatie (wat 
ongrondwettelijk is) ook effectief zal bestraft worden? 
 

Notulen 
De vragen werden beantwoord tijdens de toelichting ‘Toelichting plan samenleven en integratie’. 
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8. Punten Gemeenteraad en Raad Maatschappelijk Welzijn 
 
Notulen 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
 

 
 

9. Uit het college 
 
Notulen 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
 

 
 
Yannick Glassée 
Commissiesecretaris 


